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Referat fra møde i bestyrelsen for Nordjyllands Kystmuseum  

5. marts 2024 kl. 16.00-18.00 på Kystmuseet Bangsbo. 

 

Til stede: Per Frank Hansen, Jan Michael Madsen, Ole Rørbæk Jensen, Carsten Johannesen, Jens 

Thidemann (ref.), samt direktør Henrik Gjøde Nielsen. 

Afbud: Per Østergaard. 

 

Dagsorden 

1. Velkomst. 

2. Godkendelse af dagsorden. 

3. Underskrift af referater fra tidligere møder. 

4. Orienteringer fra formanden. 

     

Drøftelser og beslutninger 

5. Opfølgning på spareplan. 

6. Afklaring af relationen mellem Frederikshavns Museumsforenings og Nordjyllands 

Kystmuseum. 

7. Vedtagelse af nye vedtægter. 

8. Vedtagelse af ny forretningsorden. 

 

 Orienteringer 

9. Status for strategiimplementering og magasinsagen. 

10. Økonomi. 

11. Besøgstal mv. 

12. Øvrige orienteringer fra direktøren. 

13. Punkter til kommende møder 

14. Kommunikation af bestyrelsen beslutninger. 

15. Evt.          
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1.  Velkomst 

Per Frank Hansen (PFH) bød velkommen.  

 

2. Godkendelse af dagsorden 

HGN forelagde nyt punkt 9 på dagsordenen vedr. møde i Kultur- og Fritidsudvalget (KFU) omkring 

reduktion i museets tilskud. Dagsordenen blev godkendt med denne tilføjelse. 

 

3. Underskrift af referater fra tidligere møder 

Referater fra forrige møder blev underskrevet. 

 

4. Orienteringer fra formanden 

Der har været ekstraordinært møde i Bangsboudvalget på baggrund af den ny visionsplan, hvor det 

blev muligt at rette fejl og foretage omformuleringer af enkelte afsnit. 

Museet er efterfølgende blevet kontaktet af John Hird, der har udarbejdet visionsplanen, vedr. 

drøftelse af projektet omkring Bangsbo Fort. Det blev besluttet, at museet tager fat på projektet 

omkring Bangsbo Fort, og afholder et møde med John Hird. 

    

 

Drøftelser og beslutninger 

     

5. Opfølgning på spareplan  

Der er taget hul på at rydde Clasens Gaard med henblik på at opsige lejemålet. Genstande flyttes til 

magasinet på Gl. Skagensvej. Læsesalsfunktionen søges drevet videre af Sæby Museums Forening. 

Arkivalier opbevares allerede nu på eksternt magasin og hører fortsat til museets samling, men vil 

kunne blive udlånt til studier på læsesalen på samme måde som hidtidige praksis. 

Herefter tages fat på samme model for Tinghuset i Skagen. 
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6. Afklaring af relationen mellem Frederikshavns Museumsforenings og Nordjyllands 

Kystmuseum. 

Carsten Johannesen(CJ) forelagde referat fra møde i Frederikshavn Museumsforening, hvor 

relationen til Nordjyllands Kystmuseum har været behandlet.  

Museumsforeningen vil gerne være museet behjælpelig i forhold til arrangementer, hvor der er 

behov for ekstra hænder, og i almindelighed støtte op omkring Kystmuseet Bangsbo. Foreningen 

ønsker at vide, hvad den forventes at kunne bidrage med.  

Der har tidligere været afholdt arrangementet Sensommerglæder på Bangsbo, arrangeret af 

museumsforeningen og Kystmuseet i samarbejde. Kystmuseet foreslår, at denne begivenhed 

genoptages og videreføres.  

 

Museumsforeningen efterspurgte indkaldelse til møder i Bangsboudvalget.  

Kystmuseet deltager i udvalget med repræsentanter, men det er Bo Storm, Naturvejleder, 

Frederikshavn Kommune, der står for indkaldelse mv. Museumsforeningen skal henvende sig til Bo 

Storm med kontaktoplysninger, når foreningen skifter repræsentanter i udvalget. 

 

Museumsforeningen mener ikke at være bekendt med samarbejdsaftalen, der er udarbejdet mellem 

Kystmuseet og de tre museumsforeninger.   

Da museumsforeningen selv har været med til møder og udarbejdelse af samarbejdsaftalen er 

museumsforeningen inddraget og bekendt med denne, samt at der med denne aftale gives fri entré 

til det individuelle medlem alene til alle Kystmuseets afdelinger. Samarbejdsaftalen er i den 

forbindelse fremsendt til museumsforeningen. Denne kan muligvis internt ikke være kommunikeret 

videre eller ikke være blevet overdraget til ny bestyrelse. HGN fremsender relevant mødereferat på 

ny. 

 

7. Vedtagelse af nye vedtægter. 

Som følge af nedlæggelse af museumsforeningen i Skagen er vedtægtsændringer påkrævet, der er 

foretaget ændringer således at museumsforeningen i Skagen er skrevet ud. I stedet selvsupplerer 

bestyrelsen med en ny lokalrepræsentant fra Skagen. 

Vedtægterne blev godkendt og fremsendes efter bestyrelsens underskrift til Frederikshavn 

kommune og herefter Slots- og Kulturstyrelsen. 

 

8. Vedtagelse af ny forretningsorden. 

Som følge af ændringerne af vedtægterne er der foretaget minimale tilretninger af 

forretningsordenen.  

Den ny forretningsorden blev vedtaget. 
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9. Møde i Kultur- og Fritidsudvalget 

HGN er torsdag d. 29. februar blevet orienteret af Kultur- og Fritidsforvaltningen om, at der på 

KFU-møde den efterfølgende mandag, 4. marts, var et punkt på dagsordenen vedr. ansøgning fra 

Slægts- og Lokalhistorisk Forening(SLF) om tilskud til drift af et nystartet arkiv, samt at 

forvaltningen indstiller til, at disse midler tages fra Nordjyllands Kystmuseums kommunale tilskud. 

Af bilag til punktet fremgår, at SLF mod bedrevidende endnu en gang fremlægger urigtige 

oplysninger vedr. ejerskabet til Nordjyllands Kystmuseums arkivalier, samt at SLF ikke længere har 

adgang til arkivet på Bangsbo, hvilket ikke er i overensstemmelse med sandheden, hvilket SLF da 

også på møde har bekræftet overfor museet og forvaltningen. Museet er ikke blevet hørt forud eller 

har haft mulighed for at kommentere sagen, hvorfor beslutningen derfor tages et uoplyst grundlag. 

PFH har derfor skrevet til medlemmerne i KFU og orienteret om den efterhånden lange sag, der 

opstod som følge af nedskæring i museets kommunale tilskud, hvorefter der skete omlægninger af 

arkivdriften på Bangsbo, herunder afskaffelse af åbning onsdag aften. PFH har her endnu engang 

fastslået arkivets ejerskab, samt redegjort for forløbet, herunder at der fortsat er offentlig adgang til 

arkivet, også for SLF, samt at der har være afholdt flere møder mellem museet, SLF, forvaltningen 

og formandskabet for KFU, hvor de nuværende åbningstider blev fastlagt uden yderligere 

bemærkninger fra SLF.  

Museet og bestyrelsen er uforstående over for, at en vilkårlig forenings ønsker om driftstilskud på 

denne måde skal betales af museets midler. PFH har derfor anmodet om, at punktet blev taget af 

dagsordenen således at det senere kunne behandles på basis af de faktuelle forhold frem for den 

ensidige og urigtige fremlæggelse fra SLF. 

Der forelægger endnu ikke referat fra mødet i KFU og sagens videre forløb er derfor ikke bekendt. 

 

Orienteringer 

10. Status for strategiimplementering, magasinsagen. 

HGN gennemgik status for strategiimplementeringen og forelagde budget, der blev taget til 

efterretning. 

JT fortalte om resultaterne af BEV*ARV-, der har gennemgået og overvåget museets magasiner. 

Rapporten er gennemgående flot og kommer ikke med de store overraskelser, men giver alligevel et 

godt overblik over betydningen af gode magasinforhold. Museet har allerede nedlagt det magasin, 

der fremstår med dårligst karakter i rapporten, og har langsigtede planer om at nedlægge flere 

andre, således at alt flyttes til magasinet på Gl. Skagensvej, der i rapporten  fremstår som 

acceptabelt og forventes at rykke op i kategorien ”særdeles godt”. 

Kulturministeriet har uddelt 255.000 kr. til alle landets statsanerkendte museer til samlings- og 

bevaringsarbejde. Disse midler vil blive benytte til at flytte museumsgenstande fra Clasens Gaard, 

samt til indretning af Hal 1 på Gl. Skagens vej.  
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11. Økonomi 

Som følge af det tidlige tidspunkt på året fremlægges ikke kvartalsrapport. Der arbejdes på 

udarbejdelse af årsregnskabet. 

 

12. Besøgstal 

HGN fremlagde besøgstal fra 2023, der fremvisere en stigning på 10% hvilket på siges at være 

godt, særligt på baggrund af den endnu større stigning året før. 

Besøgstallene fra vinterferieugerne viser igen en fremgang på 10 % i forhold til samme uger sidste 

år. 

 

13. Øvrige orienteringer fra direktøren. 

Museumsreformen. Efter sigende arbejdes der på et udspil, der skal behandles i foråret og forventes 

vedtaget i efteråret. 

Museet er blevet bedt om at afhente en lyskaster og generator, som museet har udlånt til hangaren 

på Knivholt. Det er foreslået af museet at Knivholt flytter delene frem, herefter afhentes de af 

museet.  

Kommunen har forespurgt vedr. udgivelsesdag for bogen til købstadsjubilæet i Sæby. Oprindelig 

udgivelsesdato var på jubilæumsdagen d. 10. august. Kommunen har ønsket udgivelsen fremrykket. 

HGN har oplyst, at der har været forsinkelser, bla. pga. tilskudsreduktion, men at den udkommer 

hurtigst muligt, forventeligt om 2-3 måneder. 

Museet er indgået i et kommunalt projekt, Boost, om at få unge integreret i et arbejdsliv. 

Museet har deltaget i en række møder om turismeudvikling i Frederikshavn kommune. 

 

14. Punkter til kommende møder 

Godkendelse af regnskab 

Drøftelse af det 8. bestyrelsesmedlem. 

 

15. Kommunikation af bestyrelsen beslutninger. 

Referatet udsendes til bestyrelsen og publiceres efter forhåndsgodkendelse på museets hjemmeside. 
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16. Evt.    

 

Næste møde: 1. maj 2024 kl. 16-18 

 

 

 

Per Frank Hansen    Per Østergaard  

 

 

Carsten Johannesen    Jan Michael Madsen  

 

    

Ole Rørbæk Jensen    Jens Thidemann 


